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Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: 17/9-2024, kl. 1630-1900 
Mødeleder:  
 

Deltagere: Louise, Helga, Kathrine, Julie, Line, Brian, Mette P, Louise N, 
Asger, Ida (elevråd), Samuel (elevråd), Johan (elevråd), Ann og 
Flemming. Fra “Initiativgruppen til overbygning på Søholmskolen”:  
Fraværende:  

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 
til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid 
Estimere
t tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 
konklusion på beslutning, angivelse af evt. 
ansvarlig og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og 
hvordan? 

 1630 Dem der kan komme, kommer. Vi samles og 
varmer op til UFU kommer kl. 17. 

 

Møde med Undervisnings- 
og Fritidsudvalget 

17-18 Oplæg fra styregruppen fremlagt, herunder: 
Proces, stigende elevtal (også i fremtiden), 
trivselsundersøgelse over 
landsgennemsnittet, børnenes stemme, 
styregruppens vision - bygge videre på dét 
der allerede virker, kerneværdier som natur 
og trivsel, gennemgang af området omkring 
skolen, 90% af adspurgt forældregruppe ville 
vælge overbygning på Søholmskolen hvis 
det var muligt, tendens til at forældre lige nu 
fravælger Søholmskolen i 5. og 6. klasse 
hvis der er mulighed for privatskole, elever 
der bliver i nærmiljøet, 6 mulige 
løsningsmodeller præsenteret. 
 
Spørgsmål/kommentarer: 
“Børn der ryger på flere skoler... Hvor ryger 
de så hen, for de hører vel til Vigersted? 
Hvorfor tilvælges Vigersted ikke nu? Er der 
talt med Vigersted Skole om dette?” 
Forældre vil gerne støtte op om folkeskolen. 
Valget (eller fravalget) baseres på erfaringer. 
På Søholmskolen er man vant til det nære, 
fx morgensang - det er et tilvalg af det nære, 
sammenholdet m.m.  
Der er et samarbejde med Vigersted - både 
for ansatte og i bestyrelserne. Der er et godt 
samarbejde. 
  
Tidligere har nogen (lærere, elever fra 
Vigersted) oplevet det som en positiv 
begivenhed at skulle tage imod børnene fra 
Jystrup. 
 
Søholmskolen er god til at rumme børn, der 
har det svært af forskellige årsager - børn 
som har det svært på større skoler. 
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Det er vigtigt at turde tænke anderledes og 
bl.a. at lokalsamfundet styrkes. 
 
Ros til styregruppen for grundig 
gennemgang - én ting der er vigtigt at 
undersøge er hvad det koster os lige nu at 
miste mange elever til fri- og privatskoler. 
Det er relevant at se økonomien i en helhed. 
 
“Hvad tænker man rent pladsmæssigt? I 
forvejen kan det på sigt være svært at 
rumme de kommende store årgange…”  
Skolen har ikke så mange lokaler, så vi ville 
kunne rumme en overbygning. Man ville 
kunne lave noget som sambrug af lokaler, 
men det er meget sandsynligt at pavilloner 
også vil komme i spil. Der er også et 
loftsrum, der på sigt ville kunne isoleres og 
udnyttes. 
En lille bekymring for, at der skal værnes om 
dét vi har. Og hvad gør det ved en lille skole, 
at der ikke kun er børn og men også unge 
mennesker på skolen? 
 
Byen mangler et samlingssted - Ringsted 
Kommune bør prioritere samlingssted for de 
unge lokalt. Vi skal turde være first-movers. 
 
Den afsluttende replik: Bevar de små skoler:-
) 
 
Der skal laves en mere afdækkende 
undersøgelse af de forskellige muligheder og 
faktuelle områder i Skolecentret (i 
samarbejde med styregruppen). Derefter vil 
det politiske niveau skulle træffe en 
beslutning om, hvad der herefter skal ske i 
sagen. 

1. Godkendelse af dagsorden 
(B) 
 

18.00 
5 min. 

Godkendt  

2. Godkendelse af referat (B) 
 
 

18.05 
5 min. 

Er ikke udsendt. Sendes ud efter mødet. 
 

 

3.  Elevrådet 18.10 
20 min 

Formandskabet deltog sammen med supl. 
Johan. 
Der har været en elevrådsdag, hvor der er 
blevet besluttet nogle forskellige aktiviteter. 
Vi blev inddelt i fire grupper som 
brainstormede over hvilke aktiviteter og 
indsatser vi kunne tænke os.  
1) Et aftenarrangement for indskoling og 
mellemtrin. Vi skal se film og hygge med spil 
og popcorn. Vi gør det for at have et større 
fællesskab og hygge os. 
Der efterspørges forældrehjælp til den aften. 
Det siger bestyrelsen ja til. 
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2) Fodboldturnering. En skoledag aflyses og 
skolen blandes så alle hold består af børn fra 
alle klasser. Formålet er fællesskab på tværs 
af klasser og at lære andre børn mere at 
kende. 
3) Maleuge. Temaer aftales på forhånd. 
Udsmykning af skolens område. Der skal 
være præmier. 
4) Renere toiletter. Vi tror det er et problem 
på mange skoler. Der skylles ikke ud og der 
er beskidt, det lugter og eleverne skal smide 
skrald ud. .  
Elevrådet sætter gang i en plakat-
konkurrence hvor budskabet er renere 
toiletter “Fx. Husk at skylle ud”. Bedste 
plakat vinder. Alle plakaterne skal sættes op 
på skolens toiletter.  
Skolebestyrelsen foreslår “et toilet-squad” 
som skal rydde op på toiletterne. Toiletterne 
fordeles på de forskellige klasser.  
 
Vi har også i elevrådet fordelt boldbanerne til 
mellemtrinet - det var også et punkt på 
elevrådsdagen. 
 
Cleo fra 4. klasse er valgt som 
undervisningsmiljørepræsentant. Der skal 
laves spørgeskemaer i klasserne - der 
spørges fx. ind til indretning, toiletforhold, 
trivsel og udsmykning. 
 
Elevrådet har haft besøg af Anne Marie 
(kontaktlærer) fra RKE, som fortalte om 
arbejdet i RKE. Elevrådet fortalte hende om 
vores planlagte indsatser.  
 
Aftalen er at elevrådet rækker ud, når de har 
brug for hjælp. 
 

4. Kort orientering (O) fra 
skoleledelsen og 
forpersonen 
 

18.30 
10 min 
 

Rollespil: Uge 39. Midtsjællands 
rollespilsforening har hjulpet os med at lave 
nogle rammer, en historie, og aktiveret vores 
6. klasser til ugens rollespil. Dét der er 
anderledes i år er, at “det er en leg” hele 
ugen, og at det ikke er en konkurrence. 
Desuden har vi ansat Valdemar til SFO-
aktiviteter, som for alvor starter i denne uge. 
Flemming går på tur i klasserne de næste tre 
dage og forklarer. 
 
Stillingsopslag: En fast stilling er slået op i 
SFO1 og et barselsvikariat for Lotte til 
besætning i oktober. 

 

5. Evaluering af mødet med 
UFU + næste skridt 

18.40 
15 min. 

Det gik rigtig godt. Udvalget reagerede 
positivt  - der efterspørges mere fakta, 
hvilket er forventet. 
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Det er en proces og det forventes ikke at 
noget besluttes i indeværende år - men nu er 
processen skudt igang. Det er oplagt at 
holde forvaltningen op på at de får lavet en 
opfølgning.  
Muligvis kan én fra plan og bolig inviteres? 
Centerchefen inviteres for at skubbe på den 
videre proces. Referatet fra dagens mødes 
sendes til styregruppen. 
Flemming og Asger kontakter Jesper. 

6.  Eventuelt 18.55 
5 min. 

Ift. Foreningen Søholmskolens Venner skal 
der udfyldes papirer, så vi har mulighed for 
at tilgå kontoen. Forretningsordenen 
udsendes og punktet sættes på til næste 
møde. 
 
Der blev i lørdags afholdt en succesfuld 
aktivitetsdag, hvor gyngestativet blev 
repareret og Grøn borg og terasse blev 
malet. Næste gang skal vi huske før og efter-
billeder. Næste gang skal elevrådet tænkes 
ind i hvilke opgaver der ønskes lavet. 
 
Drøftelse af personalesag. Det ønskes, at 
politiet orienterer yderligere enten på møde 
eller skriftligt. Flemming undersøger, hvad 
der er muligt. 

 

 


